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Referat Divisionsrådsmøde 2021

Tid og sted Torsdag d. 22. august kl. 18.30-20.00, Spejd-Niløse
Til stede

Grupper 2. Hellig Anders Spejderne, 3. Valdemar Sejr Gruppe, Gørlev Gruppe, 
Høngspejderne, Karl af Riise Gruppe, Klan Klassik, Korsør Spejderne, 
Korsør Sø, Ringsted Gruppe, Ruds Vedby Gruppe, Stenlillespejderne 
Laurentius, Trelleborg Spejderne
Divisionsledelsen

Gæster Thomas Frankel Goul (Korpsledelsen), Gert Jørgensen (Friluftsrådet), 
Rasmus Uhrbrand Damkjær, Inger Juul, Mads Bidstup

Stemmeberettigede I alt 50

Flotte Corona-tiltag prægede divisionsrådsmødet med opdeling af mødeområdet i 2 med dertil hørende 
separate parkeringspladser samt adgangsforhold, så forsamlingsloftet på 50 personer blev overholdt. 

DC Hans Christian Koch bød velkommen og derefter gik mødet i gang.
a. Formaliteter:

1. Valg af dirigent Divisionsledelsen foreslog Rasmus Uhrbrand Damkjær, 
som blev valgt

2. Valg af referent Divisionsledelsen foreslog Inger Juul, som blev valgt
3. Lovligt varslet Dirigenten kunne konstatere at divisionsrådsmødet var 

lovligt indkaldt, v/varsel i De Grå 2021.
4. Valg af stemmetællere

b. Årsberetning 2020 fra Divisionsledelsen Vedlagt som Bilag 1. DC Hans henviste til beretningen i De 
Grå.
Der var ingen spørgsmål.
Beretningen blev godkendt.

c. Fremlæggelse af årsregnskabet 2020 Vedlagt som Bilag 2. Tidligere DK Pia og nuværende DK 
Betina fremlagde Driftsregnskab 2020, Status pr. 31-12-
2020, regnskaber for divisionens hytter og grunde (Spejd-
Niløse, Kobæk Hytten, Oldebjerg).

Der var ingen spørgsmål.

Driftsregnskab og status blev godkendt.
d. Behandling af indkomne forslag Der var ingen indkomne forslag
e. Væsentlige beslutninger om divisionens

fremtid
Pga.Covid-19 har der ikke været den store mulighed for at 
iværksætte sidste års vedtagne udviklingsplan, så denne 
plan fortsætter.

Der er sket meget på divisionens grunde i Covid19-
perioden:
Ny Shelter på SpejdNiløse, tak for en rigtig flot indsats her.
Flyttet og opsat Shelter fra Karl af Riise på Oldebjerg.
Der er flere meget engagerede folk, der har gjort en rigtig 
god indsats.

f. Fremlæggelse af budget for 2021, samt 
budget og kontingent for 2022.

Vedlagt som Bilag 2. DK Betina fremlagde Budget 2021 
samt budget og kontingent for 2022.
Det forslås af Divisionskontingent forbliver på 72,- om året 
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pr 2022. Dette blev vedtaget.

g. Beretning fra Korpsledelsen Thomas Frankel Goul berettede om Korpsledelsens 
arbejde:

 Det går godt i DDS, fra korpsets side er man klar til 
at lukke op for spejderarbejdet igen. 
Medlemsfremgang på 2,5%, hvilket svarer til 700  
nye medlemmer.

 Forventer at sommerlejrene kan gennemføres (når 
de er under 500 deltagere).

 Nyt udkast til de nye vedtægter. Thomas 
opfordrede til at man deltager i de workshops, der 
bliver tilbudt i denne sammenhæng, for at få dem 
besluttet på et godt grundlag.

 Udviklingsplanen for 2019 - den lever og har det 
godt:

o Modige børn og unge

o Kurser

o Flere ledere

o Vildskab i naturen

o Ny whoop-app

o Urban Scouting (nye grupper, hvor der er 

lange ventelister)
 Fokusområder:

o Nye Grupper

o Bedre spejderarbejder

o Styr på basis (dvs. styr på økonomien)

 Foreningen Spejderne:
o Har udgivet en bog om biodiversitet

o Har ansat ny sekretariatschef, der bla skal 

støtte op om Spejdernes Lejr 2022
 Valg til KOL:

o Stil op, hvis I har lyst

o Der er behov for flere kvinder, det kneb 

sidst
 Man forventer at Spejdernes Lejr 2022 bliver 

afholdt, der arbejdes på opgaven og der er udpeget
2 nye lejrchefer.

Spørgsmål:
DC Hans spurgte:
Her i provinsen mangler vi spejdere, vi har ingen 
ventelister. Hvad gør korpset for at støtte os?

- Der er pt. ikke fokus på dette område, men man 
erkender og ved at der er behov. 

Hvad sker der med Medlemsservice efter at der er kommet 
ny udbyder?

- Der har været nogle startvanskeligheder, men der 
vil komme lidt nyudvikling samt øget hastighed og 
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så ses der på behovet hen ad vejen.
Er der prisstigning på deltagerbetalingen på 
korpsrådsmødet?

- Der forventes ikke prisstigninger, korpsrådsmødet 
skal løbe rundt med en udgift på 1.000.000.

Megan, Ringsted: spurgte til Whoop-appen, der er en 
Natur-/Løbs-app, der bruges meget i skoler og af spejdere.

h. Fastsættelse af antallet af 
divisionsledelsesmedlemmer

Divisionsledelsen foreslår 12 medlemmer, da der er 
opgaver til 12.
Der ønskes mere fokus på juniorgrenen.
Antallet af medlemmer blev godkendt 

Efterfølgende tilbød 2 ledere at tage imod opgaven, som 
divisionsassistenter med fokus på juniorgrenen, hvilket 
medførte at divisionsrådet ændrede den første beslutning 
og godkendte at divisionsledelsen fremover består af 13 
medlemmer.

i. Præsentation af den nuværende 
divisionsledelse samt hvem der er på valg 
og ikke.

Divisionsledelsen blev præsenteret

j. Præsentation af kandidater til 
Divisionsledelsen

Charlotte Warming – DUK Medier
Lisbeth Weber – Projekt koordinator
Rasmus Kæmpe – DUK Hytter
Kasper Fischer-Nielsen – DAK (fokus på Trop og Senior)
Tina Andersen – DC
Hans Christian Koch - DC
NY - Ulla Jenner Rasmussen (Karl af Riise)
NY - Ulrich Kaarsgaard (Ringsted)

k. Valg af medlemmer til divisionsledelsen Fra eksisterende DL:
DL: Charlotte Warming
DL: Lisbeth Weber
DL: Rasmus Kæmpe
DL: Kasper Fischer-Nielsen
DC: Tina Andersen
DC: Hans Christian Koch

Nye kandidater:
Ulla Jenner Rasmussen (Karl af Riise)
Ulrich Kaarsgaard (Ringsted)

DL efter mødet:
DC: Hans C Koch
DC: Tina Andersen (Trelleborg)
DK: Betina Goldberg
DPK: Lisbeth Weber (Trelleborg)
DUK Medie: Charlotte Warming (Korsør Sø)
DUK Hytter: Rasmus Kæmpe (Gørlev)
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DAK: Cassandra Justesen (Ruds Vedby)
DAK: Kasper Fischer-Nielsen (Karl af Riise)
DAK: Henrik Lindstrøm (Trelleborg)
DAK: Asbjørn Wieck-Nordahn
DAK: Pernille Ida Jeppesen
DAK:  Ulla Jenner Rasmussen (Karl af Riise)
DAK:  Ulrich Kaarsgaard (Ringsted)

Godkendt af divisionsrådet.
l. Valg af:

1. Revisor Pia Jeppesen blev valgt
2. Revisorsuppleant Mette Wieck-Nordahn blev genvalgt

m. Beretning fra DDS´s repræsentant i 
friluftsrådet

Beretning fra Nekselø

FRILUFTSRÅDET

Gert Jørgensen fra Friluftsrådet fortalte. Friluftsrådet er en 
paraplyorganisation for 92 foreninger der alle kommer i 
naturen.

Gert er valgt af DDS i Slagelse kommune.

Gert fortalte bl.a. om at der det forløbne år har været afholdt
møder virtuelt, men at der ikke er sket så meget nyt. I 
Friluftsrådet arbejdes der for benyttelse/beskyttelse af 
naturen. Der er mange forskellige organisationer 
repræsenteret med hver deres sigte, så ofte opstår der 
interessekonflikter.

Friluftsrådet centralt samarbejder med offentlige 
myndigheder om nye love og adgang i naturen mv.
Ligeledes står de for ideer til aktiviteter i naturen, samt i den
forbindelse med udgivelse af litteratur om naturen.
De står også for mange projekter som Naturens dag, 
Naturparker, Kløverstier, Overnatning i det fri, 
Friluftskommune, Stier, Blå flag mv.

KOMMUNEREPRÆSENTANTER er meget vigtige for at få 
indflydelse.
DDS er i vores division repræsenteret i følgende 
kommuner: I Kalundborg er det Søren Juul Nerenst, i Sorø 
Torben Poulsen og i Slagelse Gert Jørgensen. Vi mangler 
en i Ringsted kommune.

Det er muligt at søge om penge til forskellige projekter 
gennem Friluftsrådet. Projekterne skal være offentligt 
tilgængelige.

Kontakt gerne din repræsentant, hvis du ønsker at vide 
mere.

NEKSELØ
Mads Bidstrup berettede fint og optimistisk om Nekselø (se 
bilag 3)

n. Eventuelt Rasmus Kæmpe: Der sker som tidligere nævnt meget på 
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divisionens grunde/hytter. Er man frisk til at give en hånd 
med, enten ad hoc eller som en del af hytteudvalget, så 
kontakt gerne Rasmus.

Divisionens Bamse Anton erhverves i år af 
Korsørspejderne, der har haft en medlemsfremgang på 
14%. De har haft rigtig gode aktiviteter bla. på FaceBook 
her i Coronatiden.

DAK Pernille Ida: Minierne fra Trelleborg har været blandt 
dem der har indsendt gode spejderbilleder og de har 
indsendt det bedste. Den flotte gevinst til hele flokken blev 
overdraget til lederne.
Alle billederne vil indgå i en plakat, der bla. skal hænge i 
divisionens hytter. Er der flere der ligger inde med gode 
spejderbilleder modtages de gerne.

DAK Pernille Ida: Der er flere LederUdviklingsKurser på vej 
i divisionen, men Kasper og Pernille modtager gerne om 
ønsker om, hvilke behov der er.
Følgende kurser er på tegnebrættet og vil blive udbudt:

- Ny leder
- Ny leder 2.0
- Spejder –praktiske færdigheder
- Medlemsservice

Kristian Poulsen (Stenlille) fortalte om af Carl Pfeil døde i 
februar 21 som 99 årig. Han oprettede i 2016 en fond for 
spejderne i Sorø og ved hans død arvede fonden Carl.
Flot økonomisk støtte til spejderarbejdet i Sorø kommune. 

Hans takkede dirigent Rasmus og referent Inger for 
aftenens arbejde.

Afslutning Rasmus takkede for god ro og orden på 
divisionsrådsmødet.

Sted og dato Sted og dato Sted og dato

Rasmus U. Damkjær Hans C. Koch Tina Andersen
Dirigent Divisionschef Divisionschef

Bilagsliste:
Bilag 1 - Årsberetning 2020
Bilag 2 - Årsregnskab 2020, revideret budget 2021 & 2022
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Ringsted, 26-04-2021

Tina Anika Andersen (Apr 28, 2021 13:27 GMT+2)

Viby Sj. 28-04-2021

Rasmus Uhrbrand Damkjær (Sep 17, 2021 17:06 GMT+2)

Holbæk 17-09-2021

https://adobefreeuserschannel.eu2.documents.adobe.com/verifier?tx=CBJCHBCAABAAbWUNF0cm0HwRZvqwWx3EupaU8AVz-JqD
https://adobefreeuserschannel.eu2.documents.adobe.com/verifier?tx=CBJCHBCAABAAbWUNF0cm0HwRZvqwWx3EupaU8AVz-JqD
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Bilag 3 – Beretning fra Nekselø
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